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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Omgevingsbeleid 
 
Woensdag 19 mei 2010 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 19 mei 2010 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
mevr. J.M. Pannekoek-van Toor (voorzitter) 
L. Bomhof (VVD) tot 19:30 uur 
mevrouw K.J. Datema-Klöpping (SP) 
K.R. Dijkstra (PvdA) 
R. Fokkens (PvdA) 
H.R. Hornstra (PvdA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
J.H. Lammers (CDA) tot 15:25 uur 
J. Langenkamp (GroenLinks) tot 19:40 uur 
T.S. Medemblik (ChristenUnie) 
A.G.H. Peters (CDA) 
mevrouw G. Seinen (CDA) 
J. Slagter (PvdA) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A.Timmerman (VVD) 
R. Westerhof (SP) 
Th.J. Wijbenga (CDA) tot 19:30 uur 
B.J. Ziengs (VVD) 
 
mevrouw J. Stapert, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) tot 18:40 uur 
mevrouw J.G. Vlietstra (PvdA) tot 18:15 uur 
H. Baas (ChristenUnie) 
R.W. Munniksma (PvdA) tot 18:15 uur 

J.H. Bats (VVD) 
 
Afwezig: 
J.A. van Berkum (ChristenUnie) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter heropent de vergadering en de agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
2. Samenvatting vergadering 31 maart en de lijst van toezeggingen 
Op de lijst van toezeggingen worden de nrs.16 tot en met 20, die inmiddels van een antwoord zijn 
voorzien, afgevinkt. 
 
De aangepaste lijst van toezeggingen is aan deze samenvatting gehecht. 
 
De samenvatting wordt vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
Naar aanleiding van informeert GL of het juist is dat de EPC norm op 1 oktober 2010 gebruikt gaat 
worden (B2). Hoe zijn de gesprekken met de bouwpartijen in het noorden verlopen? 
Gedeputeerde Klip antwoordt als volgt. 
Met het ministerie van VROM is inmiddels gesproken. Op 3 juni volgt een gesprek met het ministerie 
en de corporaties in Noord-Nederland. Daarna ontvangen de staten informatie. Noord-Nederland heeft 
aangedrongen om uitstel te verlenen tot 1 oktober, dit is door het ministerie gehonoreerd. 
 
4. Rondvraag 
Er is geen gebruik gemaakt van de Rondvraag. 
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2010-429; Concept Omgevingsvisie Drenthe 
Inhoud van het statenstuk: De Omgevingsvisie is hét strategische kader voor de ruimtelijk-
economische ontwikkeling van Drenthe tot 2020. De visie formuleert de belangen, ambities, rollen, 
verantwoordelijkheden en sturing van de provincie in het ruimtelijke domein. 
In de Omgevingsvisie zijn vier wettelijk voorgeschreven provinciale planvormen samengenomen: 

• De provinciale structuurvisie op grond van de Wet op de ruimtelijke ordening; 

• Het provinciaal milieubeleidsplan op grond van de Wet Milieubeheer; 

• Het regionaal waterplan op grond van de waterwetgeving; 

• Het provinciaal verkeers- en vervoersplan op grond van de Planwet Verkeer en Vervoer. 
De missie in de Omgevingsvisie is het koesteren van de Drentse kernkwaliteiten en het ontwikkelen 
van een bruisend Drenthe, passend bij deze kernkwaliteiten. 
Het college van GS adviseert om in te stemmen met de Omgevingsvisie 
 
Samenvattende reactie van de fracties  
In meerderheid geven de fracties aan het proces om te komen tot de Omgevingsvisie op prijs te heb-
ben gesteld. 
 
Alle fracties zijn van mening dat de term schragende functie van Roden binnen de Regiovisie Gronin-
gen-Assen in moet stand blijven en de meerderheid is van mening dat deze term ook terug moet ko-
men in de tekst.  
 
Met uitzondering van de SP noemen de fracties dat de economie meer benadrukt moet worden dan 
nu het geval is. Voor een aantal fracties is het een kernkwaliteit. Onder dit begrip wordt ook landbouw 
en natuur en recreatie verstaan. Het CDA noemt economie een wetenschap en geen kernkwaliteit, de 
benaming bedrijvigheid dekt in haar optiek meer de lading. 
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Over de regionale invulling van woningvoorraad en bedrijventerreinen vragen VVD, PvdA en GL vra-
gen zich af wat er gebeurt als de regionale invulling van de woningvoorraad, maar ook de bedrijven-
terreinen niet van de grond komt. Hoe is dit te borgen? 
 
Over de klimaatmantels zijn de fracties van PvdA, VVD en CU het eens, die term kan vervallen. In de 
betreffende gebieden is al voldoende bescherming geregeld. 
 
Over windenergie wordt verschillende gedacht. Het CDA wil dat windenergie in de aangewezen ge-
bieden tot maximaal 600 megawatt mogelijk moet zijn. De PvdA en CU vinden de drie aangewezen 
gebieden iets te beperkt. Ook initiatieven buiten die gebieden, van de bevolking moeten serieus wor-
den bekeken. Dat wil niet zeggen, aldus de CU, dat windmolens overal geplaatst kunnen worden en 
clustering van de molens is ook noodzakelijk. De PvdA wil nog nadenken of 200 megawatt het absolu-
te maximum moet zijn. GL wil meer windenergie en zou het woord maximaal (200 megawatt) willen 
schrappen. Het kan niet zo zijn dat het LOFAR project een groot gebied ‘op slot zet’ voor windmolens. 
Deze geluiden zijn uit te filteren zo meent GL. De door GS genoemde verplichte rechtsvorm, een coö-
peratie wordt niet gedeeld door de fracties. Dit kan aan de Initiatiefnemers worden overgelaten. De SP 
vindt dat er geen beperking op windenergie mag zijn anders dan burgers aangeven. 
De VVD is niet enthousiast over windenergie. Het blijft een spanning oproepen met de kernkwaliteiten. 
Als windenergie een feit wordt, dan alleen in de aangewezen 3 gebieden, aldus de VVD. 
 
De demografische ontwikkelingen, krimp, wordt als een belangrijk item gezien. GL stelt een integraal 
Plan van Aanpak voor. Het CDA nodigt GS uit om de uitvoeringsstrategie te beginnen met een start-
notitie over krimp. 
 
Een meerderheid van de fracties vindt dat overleg met het waterschap Velt en Vecht noodzakelijk is 
om het probleem in het Loodiep op te lossen. Het wordt als te voorbarig gezien om dit gebied, terwijl 
sprake is van een onderzoek, nu al aan te merken als een Beekdal. Dit klemt te meer omdat dit grote 
gevolgen heeft voor de aanwezige agrariërs waarvan sommigen juist naar dit gebied zijn ingeplaatst. 
 
Over de motorcrossterreinen wordt door PvdA, VVD en CU opgemerkt dat de aangegeven flexibiliteit 
binnen de vergunning voor alle vier de terreinen in Drenthe moet gelden, niet alleen voor Emmen. 
 
Over de instrumenten, zoals het al dan niet gebruik maken van een verordening, lopen de meningen 
uiteen. De SP wil absoluut een verordening. PvdA wijst op de landelijke verordening die komt, maar 
kan zich nu vinden in de keuze van GS om eerst te kiezen voor relatiebeheer en sturing. Maar het is 
wel zinvol om afspraken wel op papier te zetten. De CU sluit daar bij aan. De VVD staat positief t.o.v. 
een verordeningGL verzoekt om het hoofdstuk sturing en instrumenten (hfdst, 7) uit de Omgevingsvi-
sie te halen en later vast te stellen. 
 
Naast deze samengevoegde onderwerpen zijn nog meer opmerkingen gemaakt c.q. vragen gesteld 
die samengevat als volgt luiden. 
 
PvdA:  
Ook ouderenzorg en regionale gezondheidszorg spelen een belangrijke rol. Mogelijk kan dit in het 
uitvoeringsdeel aan de orde komen. Het CDA deelt deze mening. Hoe gaat de interregionale samen-
werking vorm krijgen, zo wil ook de VVD weten. Waarin verschillen stadrandzones met de rode con-
touren uit POP 2? 
Duidelijkheid moet worden gegeven aan de positie van de landbouw, dit geldt ook voor de GGOR. 
Voor de EHS geldt, is dit financieel haalbaar? Een selectie van gebieden moet er komen om duidelijk-
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heid te krijgen. Beeldkwaliteit in Drenthe is een goede zaak, maar niet voor heel Drenthe één beeld. 
De visie van 1,5 ha bij robuuste landbouw wordt ondersteund Agroparken zijn de moeite om uitge-
werkt te worden. Hoe zit het bij windenergie met de aanwijzing door het Rijk? Over het maximum van 
200 megawatt zal de fractie zich nog buigen. 
CDA:  
Het CDA verzoekt om een overzicht met uitwerkingsplannen. 
De provincie zou het initiatief moeten nemen in een verdergaande digitalisering van het platteland. 
Een pas op de plaats lijkt gerechtvaardigd bij de EHS. Pakt GS de handschoen op die de RECRON 
heeft toegeworpen over het compensatiefonds? De VVD sluit hierbij aan. Eigen regelgeving die verder 
gaan dan de EU regels moeten worden beperkt, bijvoorbeeld extra regels voor oudheidkundige waar-
den. (Verdrag van Malta). De gemeente Meppel mag niet in de kou worden gezet, maar moet uitbrei-
dingsmogelijkheden krijgen wat haar bedrijventerreinen betreft, maar eerst moeten de oude terreinen 
worden gesaneerd. Bij lokale bedrijvigheid zou het begrip sociale binding moeten worden losgelaten, 
dit riekt naar discriminatie.  
VVD: 
De VVD kan zich vinden in hoogbouw met name in centra van steden. Dit is overigens een gemeente-
lijke kwestie. Geen bevoogding, dit geldt ook voor bedrijventerreinen. Het is de regio die beslist over 
de woningvoorraad en de bedrijventerreinen. Uitbreiding van verblijfrecreatie is niet alleen mogelijk als 
sprake is van een aantoonbaar aanvullend aanbod. Dit moet aan de ondernemer worden overgelaten. 
Ook moet kamperen bij de EHS boer mogelijk zijn. De aandacht is vooral gericht op Groningen-Assen 
als regio, dit lijkt ten koste te gaan van de zuidkant van Drenthe. 
Bestaande intensieve veehouderijen kunnen naar 2 ha en mogelijk verplaatst worden naar robuuste 
gebieden bij voorkeur naar de Veenkoloniën, daar moet een uitbreiding tot 2,5 ha mogelijk zijn. GS 
zouden met een voorstel kunnen komen van een natuurbank, een administratieve boekhouding be-
stemd voor extra natuur. 
SP: 
De overheid kan niet bepalen waar burgers zich willen vestigen. Het werk is vaak bepalend. Daarom 
moeten dorpen de ruimte krijgen. Ook hecht de SP aan het geloof in ondernemen. Bovendien zijn de 
landbouwprijzen te laag, pas na het verhogen van de prijzen kan gepraat worden over de inrichting 
van de ruimte in Drenthe. De opslag van CO2 opslag moet uit de Omgevingsvisie worden gehaald. De 
uitbreiding van megastallen moet worden gestopt. 
Omdat de Ammoniak kaart pas ná 16 juni wordt vastgesteld kan de Omgevingsvisie – die een nauwe 
relatie hebben – niet vóór die datum worden vastgesteld. De SP verzoekt de andere fracties daar mee 
in te stemmen. De fracties geven aan dat dit niet het geval is. 
Tot slot vraagt de SP aan de andere fracties wat zij doen met het rapport: “Nederland krijgt nieuwe 
energie” voor welvaart en welzijn in de 21e eeuw. Dit plan is door GL naar de fractievoorzitters ge-
stuurd met het verzoek om hiervoor een bijeenkomst te beleggen. 
CU: 
De CU vraagt of de ambtelijke organisatie wel ingericht is op de nieuwe werkwijze die is ontstaan met 
de uitvoering van de nWRO. Het is goed om de natuur verder uit te breiden, maar het moet financieel 
wel haalbaar zijn. De nota Landschap verdient een update. Wanneer de provincie de gemeentelijke 
ambities voor wonen en bedrijventerreinen goed wil volgen is een continu team voor deze klus nood-
zakelijk. 
GL: 
Wijst erop dat de Omgevingsvisie alleen een interne binding heeft. De tekst rondom de Beekdalen zou 
beter kunnen. GL is tevreden met het krimpverhaal. Darperweiden kan goedkoper wanneer zandwin-
ning wordt meegenomen in het verhaal. Het economische belang is niet goed ingevuld. Dit geldt ook 
voor de sociale kernkwaliteit.Tot slot vraagt GL hoe de uitvoering van de Omgevingsvisie betaalt gaat 
worden. 
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De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Haarsma geeft aan dat de schragende functie niet is opgenomen omdat het hier alleen 
gaat om de Omgevingsvisie van Drenthe. In POP 2 stond het ook niet genoemd. Desgevraagd geeft 
zij aan dat de schragende functie is geschrapt. De opgaven in Roden-Leek wordt ondersteund daar is 
niets aan veranderd. Ze wil er echter ook geen halszaak van maken en geeft aan hierop nog terug te 
zullen komen. 
De kernkwaliteit economie is niet opgenomen omdat de bevolking heeft geconcludeerd dat dit een 
functie is en geen kernkwaliteit. Deze functies, het geldt ook voor recreatie en natuur vallen onder de 
robuuste kwaliteiten. Of de regionale woningaanpak wel van de grond komt wordt ondersteund met en 
recente brief van de gemeenten Aa- en Hunze, Assen, Noordenveld. Tynaarlo, Midden-Drenthe die 
aangeven een overlegstructuur te zijn gestart voor het afstemmen van bouwcapaciteiten en gemeen-
telijke plannen. Over windenergie merkt de gedeputeerde op dat er nog steeds geen molen staat in 
Drenthe. GS hebben een forse ambitie. De provincie Groningen wil niet een gezamenlijke locatie in de 
Veenkoloniën. Vanuit Den Haag is aangegeven dat het Rijk off-shore windmolens wil realiseren én 
binnen provincies. Beneden 100 megawatt in de provincie aan zet. Daarboven maakt het Rijk een 
inpassingsplan. GS stellen voor in het zoekgebied aan de slag te gaan, maar sluit de rest van de pro-
vincie niet af. Wanneer de provincie niets doet m.b.t. windenergie, gaat het Rijk gebieden aanwijzen.  
Het onderwerp krimp staat op de agenda en komt – via een startnotitie – in oktober naar de commis-
sie. Ruimte voor Ruimteregeling komt eveneens terug naar de commissie.  
Stadsrandzones zijn niet gelijk aan de eerdere rode contouren, wel is het om aan te geven waar in 
bepaalde gebieden niet verder wordt ontwikkeld. Samen met gemeenten wordt dit uitgewerkt. De pro-
vinciale organisatie heeft een forse cultuuromslag gemaakt en is toegerust voor de nieuwe WRO. 
De discussie over toepassing van de instrumenten zal in de uitwerkingsagenda, met de staten worden 
gehouden en uiteindelijk afgerond in november 2010. Eerst wordt de visie vastgesteld op 2 juni a.s. 
Gedeputeerde Vlietstra onderschrijft het belang van economie. Binnen Omgevingsvisie is het echter 
meer te definiëren als functie dan als kernkwaliteit. Economische ontwikkelingen zijn voldoende ver-
ankerd in deze visie. Op de vraag waarom Natuur dan wél als kernkwaliteit en niet als functie is be-
noemd, geeft zij aan nog een goed te zullen kijken wat waar het beste kan worden opgenomen. Ze wil 
voorkomen dat een nieuwe systematiek wordt ingevoerd.  
Zorgvuldig ruimtegebruik is een belangrijk uitgangspunt, daar ligt een provinciaal belang. Er is bewust 
gekozen voor een regionale insteek. Samen met gemeenten zal worden gekeken waar de behoefte is. 
Bij grensoverschrijdende samenwerking moet niet altijd worden uitgegaan van natuurlijke grenzen 
zoals het bedrijvenpark in Coevorden. 
Het herstructureringsprogramma bedrijventerreinen wordt zeer binnenkort naar PS verstuurd.(JSt: 
verzonden d.d.21 mei 2010) Bij lokale bedrijvigheid is in uitzonderingsgevallen ruimte voor maatwerk. 
Wanneer het woord sociale binding een negatieve klank oproept heeft zij er geen moeite mee om dit 
anders te benoemen.  
Gedeputeerde Munniksma: De EHS is een belangrijk onderwerp. Samen met partijen vindt overleg 
plaats en nog in 2010 wordt aangegeven waar de resterende ha. EHS komen te liggen. Het onder-
werp komt terug naar PS. De EHS kaart is aangepast, kleine snippers EHS zijn verdwenen. Afvoeren 
van de kaart kan niet zomaar, er liggen vaak contracten aan ten grondslag. Zorgvuldigheid is daarom 
belangrijk. Voor de landbouw is de externe werking van het belangrijkste. Binnen de EHS kan meer 
dan de staten vaak denken, zo is ook recreatie wel degelijk mogelijk. Overleg over de WAV-kaart kan 
pas worden gevoerd ná vaststelling van de EHS kaart. Door het waterschap(pen) worden de land-
schapsplannen gemaakt. GS juicht dit toe, probleem is wel wat je daarna gaat doen en wie het be-
taalt. Een update van de nota Landschap lijkt een goed plan. De verkenning van agroparken wordt 
voortgezet.  
Verder merkt hij nog op dat gekozen is voor de grondgebonden landbouw en het geven van een lage-
re prioriteit aan intensieve veehouderij. Dit wordt gekoppeld aan de oppervlaktemaat van 1,5 ha. 
GS zijn al volop bezig met het uitwerken van de compensatie natuurbank. 
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Gedeputeerde Klip bevestigt dat Drenthe voor een fikse wateropgave staat. Gekozen is om het water 
zoveel mogelijk vast te houden in natuurgebieden en beekdalen, pas daarna in waterbergings-
gebieden. T.o.v. POP 2 is er niet veel veranderd, alleen een aanscherping van die gebieden met een 
landbouwfunctie. Zoals in een vorige commissie is toegezegd zal Darperweiden in een bredere con-
text worden bekeken. 
Motorcrossterreinen: de mogelijkheid van saldering van (geluids)normen is aanwezig op alle terreinen, 
niet alleen in Emmen. Over extra provinciale normering bij aardkundige waarden merkt zij op dat het 
verdrag van Malta alleen gaat over archeologie. Het is niet de bedoeling dat Drenthe door de aanwe-
zige aardkundige waarden op slot gaat. De nota over het Geopark komt naar de staten toe. Hierbij 
gaat het om een soort van extra aantrekkelijkheid voor recreatieve mogelijkheden. 
 
De Natuur en Milieufederatie Drenthe(NMFD) en LTO-Noord maken gebruik van het spreekrecht in 
tweede termijn. De NMFD benadrukt het gebruik van het verleidingsmodel in relatie tot de land-
schapsvisie. Dit model doet het meeste recht aan de nieuwe WRO. Het al dan niet gebruik maken van 
instrumenten is ook na de beraadslaging niet duidelijker geworden. 
De LTO is met een aantal fracties van mening dat de landbouw als kernkwaliteit moet worden aange-
merkt. LTO wil als organisatie graag mee discussiëren bij de uitwerking van de nieuwe Omgevingsvi-
sie. Zij zijn niet voor een omvangrijke verordening.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Haarsma: zegt toe een lijstje met uitwerkingsplannen toe te zenden vóór 2 juni a.s. 
(CDA) 
Gedeputeerde Haarsma: zegt toe grote uitwerkingsthema’s, waaronder krimp, via een startnotitie voor 
te leggen aan PS. (CDA) 
Gedeputeerde Haarsma: zegt toe de exacte grenzen rondom het LOFAR gebied i.r.t. windenergie 
nader te onderzoeken. (PvdA GL) 
Gedeputeerde Haarsma: zegt toe dat op 2 juni nog geen besluit wordt genomen over de toepassing 
van de instrumenten i.k.v. de nieuwe Omgevingsvisie. (GL) 
Gedeputeerde Vlietstra: zegt toe dat GS te zullen kijken naar de begrippen functie en kernkwaliteit in 
relatie tot economie/bedrijvigheid, welk begrip hoort waar thuis in de Omgevingsvisie (CDA,VVD, GL, 
CU, PvdA) 
Gedeputeerde Vlietstra: zegt toe bij lokale bedrijvigheid de woorden ‘sociale binding’ te vervangen 
door een concrete benaming die de lading in dit geval beter dekt. (CDA) 
Gedeputeerde Klip: zegt toe de vermeende onduidelijkheid in de tekst m.b.t. de saldering van (ge-
luids)normen bij de motorcrossterreinen (nogmaals) te zullen aanpassen. (VVD) 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de discussie over de Omgevingsvisie Dren-
the zijn vervolgd krijgt op 2 juni a.s. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
5b. Statenstuk 2010-430; Jaarstukken 2009 
Inhoud van de brief: Het zijn de jaarstukken over het dienstjaar 2009. De betreffende programma’s zijn 
volgens het collegeprogramma en de Begroting 2009 samengesteld. De jaarstukken zijn onderver-
deeld in het jaarverslag en de jaarrekening. Het college verzoekt in te stemmen met het statenstuk. 
  
Samenvattende reactie van de fracties. 
Het CDA en CU geven aan dat hun reactie zal worden gegeven tijdens de statencommissie BFE op 
26 mei a.s. De vragen van de VVD zijn inmiddels beantwoord. De SP wil graag op de hoogte worden 
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gehouden van het convenant externe veiligheid. Ook betreurt deze fractie dat er nog steeds geen 
goede busaansluiting is vanuit Assen naar Emmen terwijl toch miljoenen naar het OV-bureau gaan.  
 De PvdA vraagt zich af wat nu precies wordt gelezen. De controle is niet gemakkelijk. Stel dat – als 
voorbeeld – bij het onderhoud van wegen gestreefd wordt naar het cijfer 7 in plaats van een 8, levert 
dat geld op? Waarom komen de groen-blauwe diensten niet van de grond? Is het juist dat in het 
100.000 woningenplan 65% van de subsidie naar zonnepanelen gaat, terwijl isolatie een veel groter 
rendement oplevert? GL informeert waarom het in andere provincies beter lukt om het aantal ver-
keersslachtoffers terug te dringen.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
GS zijn voornemens om het onderhoudsniveau van provinciale wegen terug te dringen, dit levert in-
derdaad veel geld op. In de VJN komen ze hierop terug. Het terugbrengen van verkeerveiligheid heeft 
ook te maken met onderhoud. Het aantal verkeersdoden is op dit moment min of meer stabiel. Het 
lastig om dit te sturen. Vergrijzing betekent helaas ook meer slachtoffers. GS zal met een voorstel 
komen voor cursussen rondom vergrijzing en veiligheid. 
Het convenant externe veiligheid komt in 2011 en zal dan naar de staten worden gestuurd. De oor-
zaak van het niet van de grond komen van de zogenaamde groen-blauwe diensten ligt o.a. bij de EU-
regels. Zo is het akkerrandenbeheer een taai proces, dit geldt ook voor verdroging. Overigens is aan 
dit laatste al veel gedaan, maar nog niet voldoende. 
Het in de stukken genoemd percentage over subsidie van zonnepanelen gaat over een derde deel 
van de subsidieregeling, de bestaande bebouwing. Niet al het geld gaat dus naar het 100.000 wonin-
genplan. 
 
Gedeputeerde statenzeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Bats: zegt toe dat de feitelijke cijfers over verkeersslachtoffers naar de statencommis-
sie zal worden verzonden. (GL) 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat, nu dit stuk ook nog in de andere commis-
sies aan de orde komt, de B-status van het stuk gehandhaafd blijft. 
 
5c. Statenstuk 2010-432; Regiovisie 2030 Groningen-Assen  
Inhoud: Op 7 juli 2004 hebben PS ingestemd met de Actualisatie Regiovisie Groningen-Assen. Vol-
gens het bijbehorende convenant dient de samenwerking ééns per vijf jaar te worden geëvalueerd. 
Deze evaluatie ligt thans voor, naast het Meerjareninvesteringprogramma (MIP) tot 2020 en de begro-
ting voor 2010. Het advies is om in te stemmen met het MIP, de jaarlijkse bijdrage van Drenthe te 
continueren en kennis te nemen van de begroting 2010.  
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties van VVD, PvdA en CU vragen zich af of, nu in de VJN de discussie over de bezuinigingen 
nog gevoerd moet worden, het voorliggende besluit niet kan worden aangehouden. Wat is er tegen 
om het huidige programma te handhaven en eerst het BMC rapport af te wachten? 
De VVD is kritisch over de snelheid van de uitvoering van de projecten. Er is wel een overschot van 40 
miljoen. Ligt er een Plan van Aanpak om de projecten aan te jagen of betekent het hogere kosten voor 
het projectbureau? Hoe zit het met de communicatie naar de staten en gemeenteraden? Het CDA is 
positief over de regiovisie, maar vraagt zich af of hier niet sprake is van een langzaam varend slag-
schip wat moeilijk van koers is te brengen. En wordt Drenthe niet overschaduwd door Groningen? 
Nieuwe raadsleden zullen goed moeten worden geïnformeerd. Wanneer kan een herziene begroting 
worden verwacht? 
Voor de PvdA is de Regiovisie heel belangrijk. Het is het enige door het Rijk vastgestelde stedelijk 
netwerk. Wat betekent de actualisatie voor de woon- en verkeersambities? De verhoging van de per-
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soneelskosten zijn zwak onderbouwd, aldus de PvdA. GL informeert of het juist is dat de provincie 
Groningen alleen voor de Rondweg Roden-Leek reserveert als Drenthe dit ook doet. GL laat op voor-
hand weten tégen deze rondweg te zijn. 
De SP vindt de geschreven ambities veel van hetzelfde. Verder stelt zij voor om bij dit project éérst de 
sociale woningbouw te realiseren en daarna de dure woningen. De CU vindt het lastig om in te stem-
men met iets waarvan het bekend is dat er veranderingen gaan komen. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord: 
Een aantal instrumenten helpen met het aanjagen van de projecten. Het aanjaaggeld is bedoeld voor 
projecten die nu op stapel staan. Drenthe komt goed uit de verf, dit blijkt o.a. uit de investeringen (zie 
begroting). Het meest zichtbare is de Regiotram die als eerste is te zien in Groningen. De buffer van 
40 miljoen is geoormerkt geld. Voor grote (spoorse) projecten is dit geld ook nodig. 
In de stuurgroep is besloten om voor 2010 en 2011 de 10% bezuiniging niet toe te passen, omdat dit 
ten koste zou gaan van de projecten die op korte termijn kunnen worden uitgevoerd. Bovendien heb-
ben de gemeenten de projecten al ingeboekt, deze terughalen biedt geen soelaas. Vanaf 1 januari 
2012 tot en met 2015 wordt wél structureel 10% bezuinigd op de Regiovisie. 
Voor de rondweg Roden-Leek is de verdeling afgesproken dat iedere provincie 11 miljoen en de ge-
meenten gezamenlijk ook 11 miljoen zullen betalen. Zowel in Groningen als in Drenthe is deze 11 
miljoen wel ingeboekt, maar de uitvoering zal ná 2015 plaatsvinden. Of te wel de intentie is ingeboekt, 
de besluitvorming is voor de volgende colleges en staten. De rondweg is opgenomen in het Investe-
ringsprogramma Verkeer en Vervoer (IVV). Over dit wegtracé zijn de staten geïnformeerd op 13 mei 
2009.  
Voor de woonopgave betekent de huidige situatie dat ook sprake is van herijking. Dit zal zeker zoals 
het zich nu laat aanzien, temporiseren betekenen. Dé lakmoesproef voor de Regiovisie.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Bats: zegt toe in het kader van de Regiovisie de eerste resultaten van de tussentijdse 
barometer naar de staten te sturen.(VVD) 
Gedeputeerde Bats: zegt in het kader van de regiovisie toe uit te zullen zoeken wat het betekent om 
nu géén besluit te nemen over het MIP en te wachten op het BMC rapport en de staten hierover te 
informeren. (PvdA) 
Gedeputeerde Bats: zegt toe dat er een tussentijdse actualisatie komt van de begroting 2010 van de 
Regiovisie Groningen-Assen. (CDA) 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging. 
 
De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
5c. Statenstuk 2010-425; Investeringsprogramma Verkeer en Vervoer 2011-2020 (IVV2020)  
Inhoud: Het geactualiseerde Investeringsprogramma verkeer en vervoer (IVV2020) is een finaiciële 
uitwerking van het Provinciaal verkeers- en vervoersplan Drenthe (PVVP). Het IVV2020 is afgestemd 
op de contouren van het nieuwe Omgevingsbeleid. 
GS adviseren om in te stemmen met het IVV2020. 
 
De heer Zomerman maakt op persoonlijke titel gebruik van het spreekrecht. 
Hij schetst de voordelen van de omkering van het viaduct met de verdiepte aanleg N33 bij Gieten zo-
als verkeersveiligheid, fauna, bevoorrading van het zwembad en minder uitlaatgassen. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
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Het merendeel van de fractie is van mening dat de voorgestelde bezuinigingsmaatregelen thuis horen 
in de besluitvorming over de VJN, op 7/8 juli a.s. en niet in de PS vergadering van 2 juni.  
Het CDA is van mening dat hier geen sprake is van een besparing maar van vooruitgeschoven be-
sluitvorming. Het tekort wordt sluitend gemaakt door de rondweg Roden-Leek te temporiseren. Het 
CDA steunt deze lijn, maar wil de veiligheid op de provinciale wegen wél overeind houden. Een aantal 
projecten met een hoge prioriteit zouden daar geschrapt kunnen worden ten gunste van de verkeers-
veiligheid. Waarom is de BDU volledig meegenomen, het Rijk zal ook gaan bezuinigen. De VVD kan 
nu geen besluit nemen omdat de discussie over de bezuinigingen nog niet is gevoerd. Ook is deze 
fractie niet blij met de capaciteitsproblemen die bij de N34 (Coevorden-Emmen) worden verwacht. Is 
er wel goed naar alternatieven gekeken?  
De PvdA constateert dat de ambitie uit het PVVP niet betaald kan worden. Cofinanciering met ge-
meenten is ook een punt van zorg. De fractie maakt zich ernstige zorgen over het OV en de RSP pro-
jecten als het Rijk gaat bezuinigen op de BDU. De PvdA is het eens met de keuzes van GS. Maar bij 
sommige projecten is al overeenstemming bereikt met derden, zoals bij de N33, kan dan nog gekozen 
worden wanneer het project wordt uitgevoerd? Van een aantal projecten is het niet verstandig om die 
door te schuiven o.a. in Meppel en Hoogeveen. Deze steden vallen ook al buiten de RSP. 
De SP wil een inhoudelijk onderzoek naar de noodzaak van de RSP projecten. De fractie is blij dat 
goed gekeken wordt naar de prioritering van de projecten. De SP is volstrekt tegen de goedkeuring 
van projecten zonder nader onderzoek. Pas op de plaats is zeer gewenst. 
GL vindt dat de aanname dat voldoende voordeel gehaald kan worden uit …] een verkeerd uitgangs-
punt om daar de begroting mee sluitend te krijgen. Zorgen heeft de fractie ook over het budget veilig-
heid. De CU hoopt door dit stuk te behandelen bij de VJN een aantal laag geprioriteerde projecten 
naar voren gehaald kunnen worden. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord: 
Een van de basisuitgangspunten onder dit stuk is het PVVP. Wanneer een aantal zaken niet meer 
worden aangepakt moet ook het PVVP weer ter discussie komen. De keuze die GS hebben gemaakt 
is deels ingegeven door de afspraken die al met derden zijn gemaakt. 
Gedeputeerde Bats is het eens met het CDA dat hier sprake is van vooruitgeschoven besluitvorming. 
Het tekort wordt ingelost door 11 miljoen van de rondweg Roden-Leek voor uit te schuiven en door 3 
miljoen in te verdienen op de projecten. GS vinden veiligheid eveneens groot belang. Herprioritering is 
niet mogelijk, er is heel zorgvuldig gekeken naar de huidige lijst. 
De BDU is in volle omvang meegenomen omdat hierop niet kan worden bezuinigd, en om het Rijk 
geen voorschot te geven op de bezuiniging. Verlaging van de BDU zal onherroepelijk problemen ge-
ven.  
Over de N33 zal volgende week meer (positieve) informatie komen. In Meppel en Hoogeveen is en 
wordt wel geïnvesteerd, o.a. bij het vliegveld en de keersluis. Bij de RSP projecten wordt toegepast 
onderzoek gedaan langs de normen van RWS. De SP wordt geadviseerd om zich in te lezen. 
Gedeputeerde Bats adviseert wel om de projecten met een hoge urgentie op die lijst te laten. Hij is 
niet tegen het vrijmaken van méér geld voor het IVV2020. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Bats: zegt toe het onderzoek naar de urgentie van de uitbreiding van de N34 naar de 
commissie te zenden. (PvdA) 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties van mening zijn dat het staten-
stuk niet op 2 juni maar op 7/8 juli aan de orde moet komen, gelijktijdig met de behandeling van de 
Voorjaarsnota. 
De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
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6. Mededelingen 
De vergadering stemt in met het overzicht van werkbezoeken en presentaties. 
 
7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 20:17 uur uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 16 juni 2010. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Omgevingsbeleid van 16 juni 2010, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



Bijgewerkt 25-05-2010 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Omgevingsbeleid  
(tot en met commissievergadering van 19 mei 2010 bijgewerkt) 

 
 

 

Nr 

 

Datum 

toezegging 

 

 

Korte termijn (binnen 3 maanden) 

 

 

Wijze van afdoening 

 

√ 

1. 17-06-2009 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat de eerste resultaten van 
het onderzoek spoorlijn Emmen-Meppen in het najaar 
van 2009 komen. (CDA) 

Volgt na de voor-
jaarsvakantie  
(OGB 17-02-2010) 

 

2. 17-06.2009 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de stand van zaken van 
de verkenning van het actief provinciaal grondbeleid te 
zullen uitzoeken. (CU) 

Toegestuurd op korte 
termijn 
(OGB 13-01-2010) 

 

3. 09-09-2009 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe de resultaten van de door het 
DB-OV Bureau over de recente aanbestedingen op-
gestelde evaluatie toe te zenden aan de statencom-
missie. (PvdA). Idem naar aanleiding van de rond-
vraag commissievergadering 17-02-2010. (CDA) 

Volgt voor het zomer-
reces  
(OGB 17-02-2010) 

 

4. 13-01-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe dat de informatie over de re-
ductie van CO2-emissie naar de commissie wordt 
verzonden, zodra deze van de gemeenten is ontvan-
gen. (PvdA, CDA, GL) 

Stavaza: vóór het 
zomerreces  
(OGB 31-03-2010) 

 

5. 13-01-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan wanneer de 
overzichten over de reductie van CO2-emissie van de 
gemeenten zijn te verwachten. (CDA) 

Stavaza: vóór het 
zomerreces  
(OGB 31-03-2010) 

 

6. 17-02-2010  

SC OGB 

De heer BATS zegt toe binnenkort te zullen nagaan of 
de alle stations op de Vechtdallijnen geschikt zijn voor 
rolstoelgebruikers. (CDA) 

  

7. 17-02-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe de commissie na de aanbe-
steding te zullen informeren over de uitkomst van de 
aanbestedingsprocedure Vechtdallijnen. (CDA) 

  

8. 17-02-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe dat zij in september 2010 de 
commissie zal informeren over het basispakket, de 
kwaliteitseisen en het verdere tijdpad van de te vor-
men Regionale Uitvoeringsdienst RUD. (CDA) 

  

9. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe terug te zullen komen op de 
meetwaarden van het binnenniveau van de genoemde 
12 adressen. (SP) 

Memo van 12-05-
2010 

√ 

10. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan of gevelme-
ting gaat plaatsvinden op de genoemde adressen. 
(SP) 

Memo van 12-05-
2010 

√ 

11. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan wat de ge-
meten waarden zijn van de 8.000 voertuigen op pro-
vinciale wegen. (SP) 

Memo van 12-05-
2010 

√ 

12. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan waarom  
Havelte-Oost als Natura 2000-gebied niet op de stilte-
kaart staat en waarom de EHS-gebieden niet zijn 
meegenomen? (SP) 

Memo van 12-05-
2010 

√ 
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13. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan waarom de 
N371 niet in het ontwerp-actieplan EU-geluidsbelas-
tingkaart wordt genoemd. (GL) 

Memo van 12-05-
2010 

√ 

14. 31-03-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe na te zullen hoe de rondweg in 
Meppel op het geluidsniveau heeft uitgepakt. (PvdA) 

  

15. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan of er presta-
tieafspraken i.k.v. SAWA zijn gemaakt en in hoeverre 
hieraan geld is gekoppeld. (CDA) 

  

16. 31-03-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe uit te zoeken of de lijn Coe-
vorden-Hoogeveen ook opgenomen kan worden in de 
railvisie. (GL) 

  

17. 31-03-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe de railvisie op te knippen in 
korte en lange termijn en met de voorstellen die hieruit 
voortkomen, terug te komen naar de commissie.  
(PvdA) 

  

18. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan of uitstel van 
de verlaging van de EPC norm naar 0,5 voor bepaalde 
projecten - bijvoorbeeld die de ontwerpfase al zijn 
gepasseerd - mogelijk is. (VVD) 

  

19. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het door het CDA ge-
vraagd lijstje met uitwerkingsplannen toe te zenden 
voor 2 juni a.s. (CDA) 

  

20. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe grote uitwerkingsthe-
ma’s, waaronder krimp, via een startnotitie voor te 
leggen aan PS. (CDA) 

  

21. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de exacte grenzen 
rondom het LOFAR gebied i.r.t. windenergie nader te 
onderzoeken. (PvdA) 

  

22. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat op 2 juni nog geen 
besluit wordt genomen over de toepassing van de 
instrumenten i.k.v. de nieuwe Omgevingsvisie. (GL) 

  

23. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe dat GS zullen kijken 
naar de begrippen functie en kernkwaliteit in relatie tot 
economie/bedrijvigheid, welk begrip hoort waar thuis 
in de Omgevingsvisie. (CDA,VVD, GL, CU, PvdA) 

  

24. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe bij lokale bedrijvigheid 
de woorden ‘sociale binding’ te vervangen door een 
concrete benaming die de lading in dit geval beter 
dekt. (CDA) 

  

25. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe de vermeende onduidelijkheid 
in de tekst m.b.t. de saldering van (geluids)normen bij 
de motorcrossterreinen (nogmaals) te zullen aanpas-
sen. (VVD) 

  

26. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat de feitelijke cijfers over 
verkeersslachtoffers naar de statencommissie zal 
worden verzonden. (GL) 

  

27. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt in het kader van de Regiovisie toe 
de eerste resultaten van de tussentijdse barometer 
naar de staten te sturen. (VVD) 
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28. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt in het kader van de regiovisie toe 
uit te zullen zoeken wat het betekent om nu géén be-
sluit te nemen over het MIP en te wachten op het BMC 
rapport en de staten hierover te informeren. (PvdA) 

  

29. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat er een tussentijdse actua-
lisatie komt van de begroting 2010 van de Regiovisie 
Groningen-Assen. (CDA) 

  

30. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat het onderzoek naar de 
urgentie van de uitbreiding van de N34 naar de com-
missie wordt gezonden. (PvdA) 

  

   

Lange termijn 

 

  

1. 17-06-2009 

SC OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe de informatie over 
projecten die onder de Tennet gelden (kunnen) vallen 
aan de commissie beschikbaar te stellen ná het zo-
merreces 2009. (VVD) 

Voorstellen (project-
categorieën) worden 
i.k.v. pMJP afgewik-
keld. Meer te melden, 
dan volgt informatie. 
Het traject loopt t/m 
2011. 
(OGB 13-01-2010) 

 

2. 09-09-2009 

SC OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe in de evaluatie van de 
Subsidieregeling toerisme Natuurlijk? Drenthe 2008-
2010 op te zullen nemen wat voor soort aanvragen er 
zijn gewest, wat de doelstellingen waren en wat is 
bereikt. Deze evaluatie zal medio 2010 verschijnen. 
(CDA) 

  

3. 25-11-2009 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe provinciale staten te 
betrekken bij de voortgang van de bedrijventerreinen 
in de Regio Assen-Groningen. 

  

 

 

  

Moties 
 

  

M3 

CDA 

22-04-2009 

(PS) 

PS verzoeken GS om verder voorbeeldgedrag te to-
nen, door direct na opening van het gerevitaliseerde 
provinciehuis alle extern gekochte energie 
(gas&elektriciteit) voorzien te laten zijn van een zoge-
naamd “groen” certificaat. 

  

 


